
Protokół Nr XXI/2020
z sesji Rady Miejskiej w Ziębicach,

która odbyła się dnia 25 czerwca 2020 r.,
 w Sali Konferencyjnej Ziębickiego Centrum Kultury

Godzina rozpoczęcia: 14:07

Godzina zakończenia: 18:58

Obecni radni: 13

Nieobecni radni: 2 (M. Kuriata, W. Sala) 

W sesji uczestniczyli:

- Burmistrz Ziębic M. Szpilarewicz,

- Radca Prawny M. Pływacz,

- Skarbnik Gminy A. Słowik,

- Zastępca Burmistrza M. Wołczyk,

- Sekretarz Gminy R. Śledź,

- autor uchwały dot. utworzenia parku kulturowego dr M. Górski,

- Nadleśniczy Nadleśnictwa Henryków M. Domagała,

- Naczelnicy i Kierownicy Wydziałów, 

- Sołtysi i mieszkańcy

1. Otwarcie sesji.

Przewodnicząca Rady Miejskiej Agata Sobków otworzyła obrady XXI sesji Rady Miejskiej

w Ziębicach i przywitała wszystkich przybyłych radnych oraz gości.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

Stwierdzono,  że  w  sesji  uczestniczy  13  radnych,  co  stanowi  quorum  niezbędne  do

podejmowania prawomocnych decyzji i uchwał.

3. Przyjecie porządku obrad.

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  A.  Sobków  powiedziała,  że  wszyscy  radni  otrzymali

porządek obrad i  zapoznali  się z nim oraz spytała czy ktoś z obecnych wnosi uwagi lub

zmiany.

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
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3. Przyjęcie porządku obrad.

4. Przyjęcie protokołu z XX Sesji Rady Miejskiej. 

5. Przyjęcie projektu uchwały ws. zmiany załącznika nr 1 do uchwały nr 69/VIII/2019

Rady Miejskiej w Ziębicach z dnia 27 czerwca 2019 r. w sprawie ustalenia planu sieci

publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Ziębice oraz określenia

granic obwodów publicznych szkół podstawowych, od dnia 1 września 2019 roku.

6. Przyjęcie projektu uchwały ws. zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na II

półrocze 2020 roku.

7. Przyjęcie projektu uchwały ws. nadania nazwy ulicy w miejscowości Ziębice.

8. Przyjęcie projektu uchwały ws. zarządzenia wyborów uzupełniających Sołtysów wsi

Dębowiec, Lipa i Rososznica.

9. Przyjęcie  projektu  uchwały  ws.  zarządzenia  wyborów  uzupełniających  do  Rady

Sołeckiej sołectwa Starczówek. 

10. Przyjęcie  projektu  uchwały  ws.  utworzenia  parku  kulturowego  pod  nazwą  Park

Kulturowy Opactwo Cystersów w Henrykowie.

11. Raport o stanie Gminy Ziębice za 2019 rok:

a) przedstawienie raportu o stanie Gminy Ziębice za rok 2019; 

b) debata nad przedstawionym raportem o stanie Gminy Ziębice za rok 2019;

c) podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Ziębic za rok 2019. 

12. Przyjęcie  projektów  uchwał  ws.  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego

i  z  wykonania  budżetu  Gminy Ziębice  za  2019 rok  oraz  udzielenia  absolutorium

Burmistrzowi Ziębic: 

a)  odczytanie  uchwały Składu Orzekającego Regionalnej  Izby Obrachunkowej  we

Wrocławiu  ws.  opinii  o  przedłożonym  przez  Burmistrza  Ziębic  sprawozdaniu

rocznym z wykonania budżetu Gminy Ziębice za 2019 rok, 

b)  odczytanie  przez  Przewodniczącego  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej

w Ziębicach opinii Komisji o wykonaniu budżetu Gminy Ziębice za 2019 rok oraz

wniosku Komisji  o udzielenie absolutorium dla Burmistrza Ziębic za 2019 rok, 

c)  odczytanie  uchwały Składu Orzekającego Regionalnej  Izby Obrachunkowej  we

Wrocławiu ws. opinii  o wniosku Komisji  Rewizyjnej Rady Miejskiej  w Ziębicach

o udzielenie absolutorium dla Burmistrza Ziębic za 2019 rok, 

d) dyskusja, 

e)  przyjęcie  projektu  uchwały  ws.  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego

i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Ziębice za 2019 rok, 

f)  przyjęcie  projektu  uchwały  ws.  udzielenia  absolutorium dla  Burmistrza  Ziębic

w zakresie wykonania budżetu za 2019 rok. 
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13. Informacja Burmistrza o pracy między sesjami.

14. Informacja Przewodniczącej Rady.

15. Interpelacje, wnioski i zapytania.

16. Zamknięcie sesji.             

Burmistrz Ziębic zgłosił wniosek formalny o wprowadzenie do porządku obrad projektów

uchwał ws.:

*  zmian w budżecie Gminy Ziębice na 2020 rok,

*  zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Ziębice na lata 2020-2030.

→ Wprowadzenie projektu uchwały ws. zmian w budżecie Gminy Ziębice na 2020 rok.

Rada Miejska w Ziębicach w obecności 13 radnych 12 głosami „za”, 0 głosami „przeciw”

i przy braku głosów „wstrzymujących się” wprowadziła projekt uchwały do porządku obrad.

Radna B. Pustułka nie oddała głosu z powodów technicznych.

→ Wprowadzenie projektu uchwały ws. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy

Ziębice na lata 2020-2030.

Rada Miejska w Ziębicach w obecności 13 radnych 13 głosami „za”, 0 głosami „przeciw”

i przy braku głosów „wstrzymujących się” wprowadziła projekt uchwały do porządku obrad.

Przyjęcie zmienionego porządku obrad.

Rada Miejska w Ziębicach w obecności 13 radnych 13 głosami „za”, 0 głosami „przeciw”

i przy braku głosów „wstrzymujących się” przyjęła zmieniony porządek obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XX Sesji Rady Miejskiej. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Sobków powiedziała, że wszyscy Radni otrzymali projekt

protokołu  i  mieli  czas  na  zapoznanie się  z  nim.  Przewodnicząca  spytała,  czy ktoś  wnosi

uwagi i zarządziła głosowanie.

Rada Miejska w Ziębicach w obecności 13 radnych 13 głosami „za”, 0 głosami „przeciw”

i przy braku głosów „wstrzymujących się” przyjęła protokół.

5. Przyjęcie projektu uchwały ws. zmiany załącznika nr 1 do uchwały nr 69/VIII/2019 Rady

Miejskiej w Ziębicach z dnia 27 czerwca 2019 r. w sprawie ustalenia planu sieci publicznych

szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Ziębice oraz określenia granic obwodów

publicznych szkół podstawowych, od dnia 1 września 2019 roku.
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Projekt uchwały przedstawił Burmistrz Ziębic. 

Komisja  Oświaty,  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  wydała  opinię  pozytywną

o projekcie uchwały.

Rada Miejska w Ziębicach w obecności 13 radnych 13 głosami „za”, 0 głosami „przeciw”

i przy braku głosów „wstrzymujących się” przyjęła uchwałę nr 192/VIII/2020 ws. zmiany

załącznika nr 1  do uchwały  nr 69/VIII/2019  Rady Miejskiej  w Ziębicach  z  dnia  27

czerwca  2019  r.  w  sprawie  ustalenia  planu  sieci  publicznych  szkół  podstawowych

prowadzonych przez Gminę Ziębice oraz określenia granic obwodów publicznych szkół

podstawowych, od dnia 1 września 2019 roku.

6.  Przyjęcie  projektu  uchwały  ws.  zatwierdzenia  planu  pracy  Komisji  Rewizyjnej  na  II

półrocze 2020 roku.

Projekt  uchwały  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  M.  Jaźwiec  i  poinformował

o autopoprawkach. 

Rada Miejska w Ziębicach w obecności 13 radnych 13 głosami „za”, 0 głosami „przeciw”

i  przy  braku  głosów  „wstrzymujących  się”  przyjęła  uchwałę  nr  193/VIII/2020  ws.

zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na II półrocze 2020 roku.

7. Przyjęcie projektu uchwały ws. nadania nazwy ulicy w miejscowości Ziębice.

Projekt uchwały przedstawił Burmistrz Ziębic. 

Komisja Infrastruktury i Rozwoju wydała opinię pozytywną o projekcie uchwały.

Rada Miejska w Ziębicach w obecności 13 radnych 13 głosami „za”, 0 głosami „przeciw”

i przy braku głosów „wstrzymujących się” przyjęła uchwałę nr 194/VIII/2020 ws. nadania

nazwy ulicy w miejscowości Ziębice.

8.  Przyjęcie  projektu  uchwały  ws.  zarządzenia  wyborów  uzupełniających  Sołtysów  wsi

Dębowiec, Lipa i Rososznica.

Projekt uchwały przedstawił Burmistrz Ziębic . 

Komisja  Oświaty,  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  wydała  opinię  pozytywną

o projekcie uchwały.
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Rada Miejska w Ziębicach w obecności 13 radnych 13 głosami „za”, 0 głosami „przeciw”

i  przy  braku  głosów  „wstrzymujących  się”  przyjęła  uchwałę  nr  195/VIII/2020  ws.

zarządzenia wyborów uzupełniających Sołtysów wsi Dębowiec, Lipa i Rososznica.

9. Przyjęcie projektu uchwały ws. zarządzenia wyborów uzupełniających do Rady Sołeckiej

sołectwa Starczówek. 

Projekt uchwały przedstawił Burmistrz Ziębic. 

Komisja  Oświaty,  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  wydała  opinię  pozytywną

o projekcie uchwały.

Rada Miejska w Ziębicach w obecności 13 radnych 13 głosami „za”, 0 głosami „przeciw”

i  przy  braku  głosów  „wstrzymujących  się”  przyjęła  uchwałę  nr  196/VIII/2020  ws.

zarządzenia wyborów uzupełniających do Rady Sołeckiej sołectwa Starczówek. 

10.  Przyjęcie  projektu  uchwały  ws.  utworzenia  parku  kulturowego  pod  nazwą  Park

Kulturowy Opactwo Cystersów w Henrykowie.

Projekt uchwały przedstawiła Zastępca Burmistrza M. Wołczyk. 

Prezentacji idei parku kulturowego dokonał dr Marcin Górski.

Radny W. Iskra powiedział, że koncepcja jest piękna, jednakże na terenie parku znajdują się

nieruchomości, które mają różnych właścicieli, w tym także osoby prywatne. Zapytał jaki to

będzie miało wpływ na budowę nowych nieruchomości?

Pan Marcin Górski odpowiedział, że przy budowie wszystkie ograniczenia zapisane zostały

w  miejscowym  planie.  Przy  przebudowach  wprowadzono  dodatkowe  ograniczenia

np. w obiektach zabytkowych wpisanych do rejestru zabytków. Przede wszystkim pojawiają

się ograniczenia dotyczące reklam. 

Radny W. Ochał zapytał czy w dokumencie uwzględniono wszystkie uwagi konserwatora

zabytków.

Pan Marcin Górski odpowiedział, że tak. 

Radny  W.  Ochał  zapytał  co  kryje  się  pod  zapisem  „inne  elementy  zagospodarowania

przestrzeni” i czy Gmina również jest zobowiązana do wymiany w ciągu 12 miesięcy tej

małej architektury?
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Pan  Marcin  Górski  odpowiedział,  że  ten  zapis  odnosi  się  szczególnie  do  elementów

związanych z urządzeniami na elewacjach, np. anten satelitarnych. 

Głównie chodzi też o to, żeby stopniowo wymieniać i dostosowywać otoczenie do zapisów

uchwały.

Radna A. Sobków zapytała o zapisy dot. odtworzenia ogrodów w wersji historycznej.

Pan Marcin Górski odpowiedział, że ten zapis nie nakazuje, natomiast jest kilka obszarów,

które zasługują na takie odtworzenie – strefa przed opactwem. 

Radna  A.  Sobków  zapytała  co  się  stanie  jeśli  ktoś  jednak  nie  dostosuje  się  do  zmian

w przeciągu tego założonego roku?

Pan Marcin Górski odpowiedział, że jest indywidualna sprawa, wszystko będzie zależało od

prowadzonej polityki parku kulturowego. Uchwała nie określa w jakiej wysokości i czy będą

kary nakładane.

Radna A.  Sobków zapytała  jaki jest  stopień akceptacji  tych proponowanych zmian przez

mieszkańców.

Zastępca  Burmistrza  M.  Wołczyk  odpowiedziała,  że  odbyły  się  spotkania  konsultacyjne,

mieszkańcy byli informowani, były rozwieszane plakaty, projekt uchwały znajdował się na

stronie internetowej. Do tej pory nie zgłoszono żadnego sprzeciwu. Cała procedura została

przeprowadzona prawidłowo. 

Radna  A.  Sobków  zapytała  jaki  jest  stan  budynków,  których  planowane  jest  przejęcie

w ramach parku kulturowego.

Burmistrz odpowiedział, że te budynki są już znacznie wyremontowane, oba budynki mają

już nowe dachy,  wysiedlono z nich mieszkańców, więc są już prawie gotowe. Dzisiejsza

uchwała wskazuje w jakim kierunku miejscowość będzie się rozwijać. Burmistrz dodał, że

Zarząd  Województwa  wskazuje  Henryków  jako  miejscowość,  którą  należy  promować

bardziej niż inne ze względów turystycznych. Będzie to kolejne wsparcie.

Radny J. Koprowski powiedział, że pomysłodawcami powstania parku byli przede wszystkim

mieszkańcy Henrykowa. To przedsięwzięcie pozwoli pozyskać na rozwój mnóstwo środków

z rożnych źródeł,  ale  też  wiele  wymaga od mieszkańców,  jest  to  swego rodzaju  umowa

społeczna. 

Głos zabrał Nadleśniczy Nadleśnictwa Henryków M. Domagała i powiedział o współpracy

z Gminą, a także o pozytywnym wpływie utworzenia Parku Kulturowego.
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Radny  W.  Lach  powiedział,  że  jest  mieszkańcem  Henrykowa  i  tak  jak  pozostali  jego

mieszkańcy jest za utworzeniem Parku Kulturowego.

Głos  zabrał  Radny  Rady  Powiatu  K.  Piątkowski  ws.  budowy  zbiornika  retencyjnego

w Henrykowie, budowy ścieżki rowerowej, a także Parku Kulturowego. Przekazał także dla

gminy Ziębice ponad 1,5 miliona zł promesy na inwestycje, jest to rządowa pomoc dla gmin

w dobie koronawirusa. Radny powiedział także o pomyśle i podjęciu prób wpisania Opactwa

jako Pomnik Historii  i o wszystkich tego zaletach. 

Komisja Infrastruktury i Rozwoju wydała opinię pozytywną o projekcie uchwały.

Rada Miejska w Ziębicach w obecności 13 radnych 13 głosami „za”, 0 głosami „przeciw”

i  przy  braku  głosów  „wstrzymujących  się”  przyjęła  uchwałę  nr  197/VIII/2020  ws.

utworzenia  parku  kulturowego  pod  nazwą  Park  Kulturowy  Opactwo  Cystersów

w Henrykowie.

Burmistrz Ziębic M. Szpilarewicz podziękował za „danie szansy miejscowości Henryków”,

a  także  Nadleśniczemu  M.  Domagale,  autorowi  dokumentu  dr  M.  Górskiemu  i  całemu

zespołowi, Radnemu Powiatowemu K. Piątkowskiemu.

16:04- przerwa 

16:18- koniec przerwy, sesję opuścili p. M. Górski, p. M. Wołczyk, p. M. domagała, p. K.

Piątkowski 

11. Przyjęcie projektu uchwały ws. zmian w budżecie Gminy Ziębice na 2020 rok.

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy A. Słowik. 

Radny W.  Ochał  zapytał  o  środki  przeznaczone na  wymianę piecy,  czy pozwolą  one  na

realizacje wszystkich wniosków, jakie do Gminy wpłynęły.

Skarbnik Gminy A. Słowik odpowiedziała, że kwota wystarczy na wszystkie wnioski.

Komisja Budżetowa wydała opinię pozytywną o projekcie uchwały.

Rada Miejska w Ziębicach w obecności 13 radnych 13 głosami „za”, 0 głosami „przeciw”

i przy braku głosów „wstrzymujących się”  przyjęła uchwałę nr 198/VIII/2020 ws.  zmian

w budżecie Gminy Ziębice na 2020 rok.
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12.  Przyjęcie  projektu  uchwały  ws.  zmian  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy

Ziębice na lata 2020-2030.

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy A. Słowik. 

Komisja Budżetowa wydała opinię pozytywną o projekcie uchwały.

Rada Miejska w Ziębicach w obecności 13 radnych 13 głosami „za”, 0 głosami „przeciw”

i przy braku głosów „wstrzymujących się”  przyjęła uchwałę nr 199/VIII/2020 ws.  zmian

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Ziębice na lata 2020-2030.

13. Raport o stanie Gminy Ziębice za 2019 rok:

a) przedstawienie raportu o stanie Gminy Ziębice za rok 2019; 

Raport zaprezentował Sekretarz Rafał Śledź.

b) debata nad przedstawionym raportem o stanie Gminy Ziębice za rok 2019;

Radny M. Jaźwiec poruszył temat demografii, niestety co roku ubywa więcej mieszkańców.

Dodał, że należałoby się zastanowić jak zatrzymać młodych ludzi w naszej gminie. 

Zapytał o stan lokali gminnych i z czego wynika różnica ilościowa na koniec roku i zaraz na

początku kolejnego.

Kierownik Referatu Spraw Mieszkaniowych M. Błacha powiedziała, że wynika to z tego, że

wcześniej  niektóre  z  nieruchomości  były  zarządzane  przez  urząd,  niektóre  przez  ZUK,

a następnie dokonano „zespolenia” tego w całość. 

Radny M. Jaźwiec zapytał  o  różnicę w zaległościach w opłatach między grudniem 2018

a styczniem 2019?

Kierownik Referatu Spraw Mieszkaniowych M. Błacha odpowiedziała, że informacja z 2018

dotyczyła  tylko  mieszkań  komunalnych.  Informacja  z  2019  r.  dotyczy  całości  zasobu

komunalnego. 

Radny M. Jaźwiec zapytał które to budynki gospodarcze przekształcono na mieszkania.

Kierownik  Referatu  Spraw Mieszkaniowych M. Błacha  odpowiedziała,  że  przekształcono

w większości na lokale usługowe. 

Radny M.  Jaźwiec  zwrócił  uwagę,  że  w  ciągu  pół  roku  z  listy  rodzin  oczekujących  na

mieszkanie komunalne przydział dostała tylko jedna. 

Pani  M.  Błacha  odpowiedziała,  że  tak  wygląda  zasób  mieszkaniowy,  w  większości

przypadków  te  lokale  nie  nadają  się  do  użytku,  albo  przez  stan  techniczny,  albo  braki

w wyposażeniu.
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Radny M. Jaźwiec zapytał Burmistrza o wnioski złożone do budżetu przez Radnych i ile ich

uwzględniono.  Radny poprosił  także  o  wyjaśnienie  dlaczego  nie  ruszył  jeszcze  program

Senior+.

Burmistrz odczytał wnioski do budżetu jakie złożyli Radni i omówił ich realizacje. 

W kwestii programu Senior+ Burmistrz powiedział, że Gmina otrzymała na ten cel promesę

300 tys. zł, wytypowano obiekt pod ten cel, zlecono dokumentacje, ale okazało się że będzie

to trudne zadanie do wykonania,  gdyż sam koszt dostosowania 1 kondygnacji  obiektu to

ok.  1  200 000 zł.  Nie  było  na  to  środków w budżecie.  Zadanie  i  finansowo i  czasowo

przerosło możliwości.

Burmistrz  Ziębic  M.  Szpilarewicz  odniósł  się  również  do  tematu  demografii,  przede

wszystkim to umieralność, ale też wyższy defekt młodych ludzi i w tym wypadku gmina

stara  się  stworzyć  jakieś  warunki,  aby  ich  zatrzymać-  wsparcie  przedsiębiorców,  działki

budowlane, infrastruktura drogowa i rekreacyjna.

Radny W. Iskra powiedział, że Raport został dobrze wykonany. 

Zapytał  też  o  wykonanie  budżetu-  dlaczego  odstąpiono  od  realizacji  kilku  zadań,  np.

ul. Mała, komin w Henrykowie, wyburzenie budynku w Osinie Wielkiej.

Burmistrz  odpowiedział,  że  ul.  Mała  jest  zadaniem  2-letnim  i  w  tym  roku  będzie

zrealizowane i zapłacone. W Osinie przedłużają się spawy proceduralne.

Pani M. Błacha dodała, że w Henrykowie ze względu ograniczeń konserwatorskich nie udało

się tego zrealizować.

Radny W. Iskra  zapytał  o  usługi  cmentarne  i  gospodarowanie  odpadami-  jaki  jest  udział

z  cmentarza  a  jaki  z  odpadów.  Radny  zapytał  także  o  deklaracje  na  gospodarowanie

odpadami i kontrole przeprowadzane wśród mieszkańców- jaki jest dzisiaj efekt tych kontroli

i % osób niepłacących. Czy zwiększyła się ilość tych deklaracji?

Burmistrz odpowiedział, że na bieżąco sytuacja wygląda tak, że właściwie to każdego dnia

wpływają nowe deklaracje, dwie osoby pracują przy wprowadzaniu ich w system.

Skarbnik Gminy dodała, że faktycznie jest wzrost nowych deklaracji, zwłaszcza tych osób,

które wcześniej deklaracji nie składało, lub wykazywało nieprawidłową liczbę mieszkańców

lub niewłaściwą pojemność kubłów (dot. głównie przedsiębiorców). Kontrole trwają nadal,

są wysyłane prośby, wezwanie, następnie decyzje.

Przewodnicząca Rady Miejskiej powiedziała, że bardzo się jej podoba, że wszystkie działania

sprawiają wrażenie zaplanowanych i przemyślanych, że udało się realizować wiele zadań,

czy to  z  budżetu  czy z  pomocą pozyskanych dofinansowań.  Radna zapytała  czy uda się

przywrócić transport lokalny oraz o plany i funkcjonowanie spółek gminnych. 
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Burmistrz  Ziębic odpowiedział,  że  faktycznie stara  się  działać według założonego planu.

Dodał, że Gmina Ziębice jest w 5tce najbiedniejszych gmin miejsko-wiejskich na dolnym

śląsku,  więc  nie  jest  łatwo.  Jedynie  pozyskiwanie  środków  zewnętrznych  pozwala  na

działanie. W kwestii transportu Burmistrz powiedział, że poprzedni rok był taką próbą, która

spotkała się z aprobatą mieszkańców. W kwietniu tego roku miał ruszyć codzienny transport

z  zakupionym nowym autobusem,  jednak  ze  względu  na  sytuację  ruszy  ona  dopiero  od

września.  Burmistrz  zapewnił,  że  postara  się  tę  komunikację  rozwijać,  ma  już  kilka

pomysłów. Na pytanie o spółki Burmistrz powiedział, że jest to trudny temat, jak wiadomo

nie działają one na łatwym terenie, ZWiK zakończył poprzedni rok zyskiem (28 tys. zł), ale

nie  jest  to  kwota,  która pozwala się  tej  spółce rozwijać,  z  kolei  cena za ścieki  jest  ceną

najwyższą  w  powiecie.  W spółce  ZUK  przede  wszystkim  problem  dotyczy  zarządzania

nieruchomościami,  w spółce ZGO strata w ubiegłym roku wyniosła ok.  20 kilka tysięcy,

a wiąże się to z tym, że w różnych miesiącach są odbierane rożne ilości odpadów. W każdej

spółce są jakieś problemy, czy to ze sprzętem czy problemy kadrowe. Najważniejsze, aby

spółki nie miały problemów finansowych. 

c) podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Ziębic za rok 2019. 

Projekt przedstawiła Przewodnicząca Rady A. Sobków.

Rada Miejska w Ziębicach w obecności 13 radnych 13 głosami „za”, 0 głosami „przeciw”

i przy braku głosów „wstrzymujących się” przyjęła uchwałę nr 200/VIII/2020 ws. wotum

zaufania dla Burmistrza Ziębic za rok 2019.

Burmistrz podziękował.

17:42- przerwa, sesje opuścił Radny J. Przyszlakiewicz

17:54- koniec przerwy

14. Przyjęcie projektów uchwał ws. zatwierdzenia sprawozdania finansowego i z wykonania

budżetu Gminy Ziębice za 2019 rok oraz udzielenia absolutorium Burmistrzowi Ziębic: 

a) odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu

ws.  opinii  o  przedłożonym przez  Burmistrza  Ziębic  sprawozdaniu  rocznym z  wykonania

budżetu Gminy Ziębice za 2019 rok, 

Uchwałę odczytała Skarbnik Gminy Anna Słowik.
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b)  odczytanie  przez  Przewodniczącego  Komisji  Rewizyjnej  Rady Miejskiej  w  Ziębicach

opinii  Komisji  o  wykonaniu  budżetu  Gminy Ziębice  za  2019 rok  oraz  wniosku Komisji

o udzielenie absolutorium dla Burmistrza Ziębic za 2019 rok, 

Uchwałę Komisji Rewizyjnej odczytał Przewodniczący Mariusz Jaźwiec.  

c) odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu

ws.  opinii  o  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Ziębicach  o  udzielenie

absolutorium dla Burmistrza Ziębic za 2019 rok, 

Uchwałę odczytał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Mariusz Jaźwiec.

d) dyskusja, 

Radny M. Jaźwiec powiedział, że wiele zostało już wyjaśnione przy debacie ws. udzielenia

wotum zaufania, ale odniósł się do Dolnośląskiej Inicjatywy Samorządowej. Wspomniał, że

był  kiedyś  zwolennikiem tej  inicjatywy,  a  w  szczególności  zagospodarowaniu  terenu  po

byłym wysypisku śmieci- miały tam powstać lawendowe wzgórza i ścieżki rekreacyjne, a nie

powstało nic. Radny zwrócił uwagę, że co roku płacona jest składka i jego zdaniem należy

przemyśleć wystąpienie z DIS-u.

Burmistrz  odpowiedział,  że  podziela  zdanie  Radnego.  Gmina  jest  udziałowcem  tej

inicjatywy, a trwałość projektu kończy się na początku przyszłego roku i Gmina nie powinna

być zainteresowana kontynuacją współpracy ze spółką. 

Radna A. Sobków powiedziała, że porównując budżet poprzedniej kadencji, to w tej można

odetchnąć z ulgą. Dodała, że pozyskiwanie środków zewnętrznych i sprzedaż majątku robią

wrażenie.  Radna zapytała  o wpływy z opłaty targowej  i  czym jest  spowodowany wzrost

(prawie 202 % planu).

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że przy planowaniu budżetu bazowano bezpiecznie na roku

2018, nie spodziewano się aż takiego wzrostu wykonania.

Radna A. Sobków zapytała czy termin zakończenia zadania dot. remontu budynku byłego

kościoła poewangelickiego zostanie dochowany.

Burmistrz  powiedział,  że  jest  kilka  zadań,  przy  których  termin  nie  zostanie  dochowany.

W tym przypadku akurat  ze  względu na  te  nieplanowane prace  związane  z  rozebraniem

kopuły oraz ze względu na warunki pogodowe, które nie sprzyjają inwestycji.  To zadanie

przesunie się do co najmniej końca września. Niepokojące są też informacje, że wiele firm
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zaczyna mieć problemy i z płynnością finansową i z pracownikami.

Radny  J.  Koprowski  zapytał  czy  Gmina  ma  plany  pozyskiwać  jakieś  środki  z  tytułu

działalności tych remontowanych obiektów, np. ze zwiedzania. 

Burmistrz  odpowiedział,  że  na  pewno  chciałby  minimalizować  straty,  ale  do  kultury

zazwyczaj się dokłada.  Przygotowanie tych obiektów pod zwiedzanie wygenerują kolejne

koszty. Dodał, że zaczyna się powoli dziać w Bramie Paczkowskiej, podpisano porozumienie

z fundacją, która organizuje tam mnóstwo zajęć, wystaw i warsztatów. Fundacja pozyskuje

środki z ministerstwa, Brama „żyje”, a przy okazji fundacja dba o zabytek. Burmistrz dodał,

że ma takie marzenie, że będzie można w Ziębicach odbyć wycieczkę szlakiem 4 wież, tylko

że będzie je trzeba przystosować dla  zwiedzających. Pan M. Szpilarewicz powiedział,  że

uważa iż należy rozpoczęte inwestycje wykonać kompleksowa, by już potem nie musieć się

martwić np. o dany obiekt przez lata.

Skarbnik Gminy A. Słowik udzieliła odpowiedzi Radnemu W. Iskrze na pytanie zadane przy

debacie  nad  Raportem  o  Stanie  Gminy  w  kwestii  realizacji  planu  usług  cmentarnych

i  gospodarki odpadami.

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Sobków zapytał czy są jeszcze pytania, a skoro nie było,

zamknęła dyskusje.

e) przyjęcie projektu uchwały ws. zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania

z wykonania budżetu Gminy Ziębice za 2019 rok, 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy A. Słowik. 

Rada Miejska w Ziębicach w obecności 12 radnych 12 głosami „za”, 0 głosami „przeciw”

i  przy  braku  głosów  „wstrzymujących  się”  przyjęła  uchwałę  nr  201/VIII/2020  ws.

zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania  z wykonania budżetu Gminy

Ziębice za 2019 rok.

f) przyjęcie projektu uchwały ws. udzielenia absolutorium dla Burmistrza Ziębic w zakresie

wykonania budżetu za 2019 rok. 

Projekt uchwały przedstawiła Przewodnicząca Rady A. Sobków. 

Rada Miejska w Ziębicach w obecności 12 radnych 12 głosami „za”, 0 głosami „przeciw”

i  przy  braku  głosów  „wstrzymujących  się”  przyjęła  uchwałę  nr  202/VIII/2020  ws.
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udzielenia absolutorium dla Burmistrza Ziębic w zakresie wykonania budżetu za 2019

rok. 

Burmistrz podziękował.

15. Informacja Burmistrza o pracy między sesjami.

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

16. Informacja Przewodniczącej Rady.

Wszystkie pisma, które wpłynęły do Rady są dostępne w Biurze Rady.

Przewodnicząca poinformowała o piśmie od Rzecznika Dyscypliny Finansów Publicznych. 

17. Interpelacje, wnioski i zapytania.

Radny M. Jaźwiec poinformował o dziurze,  która zrobiła się po ulewach na wjeździe na

parking na osiedlu M. Kopernika i poprosił, żeby zobaczyć co się tam stało.

Radny W. Lach poprosił o zamontowanie punktu oświetleniowego na działce gminnej nr 65/4

w Henrykowie. Poprosił także o naprawę elewacji na punkcie bibliotecznym w Henrykowie

oraz wymianę tablicy informacyjnej. 

Radna J. Bednarz zapytał co z dokumentacją na budowę świetlic w Kalinowicach Górnych

i Wadochowicach. 

Burmistrz  powiedział,  że  miały  być  w  czerwcu  wprowadzone  środki  do  budżetu  na

aktualizacje  tych  dokumentacji,  jednak  żaden  z  wykonawców tych  dokumentów nie  jest

zainteresowany tym zleceniem, a  traktują  to  jako nowe zadanie.  Urząd podejmie jeszcze

próbę ratowania tych dokumentacji.

Radny J. Kozłowski zapytał dlaczego z wiosek zostały zabrane „gniazda” na odpady.

Burmistrz Ziębic M. Szpilarewicz odpowiedział, że jest to związane z tym, że miała być od

września wprowadzona obowiązkowa segregacja dla mieszkańców. Teraz ze względów na

pandemię jest to przesunięte w czasie, ale w międzyczasie zaczęło się wykonywanie tych

likwidacji. Mieszkańcy powinny się zacząć wyposażać w pojemniki do selektywnej zbiórki

odpadów. Póki co jeśli zostaną one odpowiednio zapakowane w worki to spółka też je spod

nieruchomości odbierze.                   
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18. Zamknięcie sesji.             

Przewodnicząca  Rady Miejskiej  A.  Sobków zamknęła  obrady XXI  Sesji  Rady Miejskiej

w Ziębicach.

Na tym protokół zakończono.

Nagranie audio stanowi integralną część protokołu.

Głosowania imienne stanowią załącznik do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej: Agata Sobków                                ...……………………….

Protokolant: Monika Mikosz                                                              ……..……………………
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